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        A közzétett adatok könyvvizsgálattal nincsenek alátámasztva. 

        



 

1.1. A szervezet bemutatása 

    Az egyéb  szervezet neve:'Állat és Ember'  Állat és Természetvédő, Kulturális és Szabadidő Egyesület. 

Az egyéb szervezet székhelye: 1151 Budapest Pisztráng u. 3,  adószáma: 18195376-2-42. 

Elnök: Takács Katalin.  TEÁOR   9499. 

    
        Azonositó adatok 

      A szervezet más szervezetnek nem tagja. Az Állat és Ember Egy. besorolása, a regisztrációt végző 

szerv neve, a szervezet nyilvántartási száma, azonosító adatai az alábbiak: Fővárosi Bíróság a 12.760  

sorszám alatt vette nyilvántartásba a szervezetet 2007.12.13-án,14.Pk.60.773/2007/2.lajstromszámon. 

A szervezet közhasznú szervezetnek lett minősítve 2007. december 13.-val, ismételten 2014.05.31. 

        Tevékenység:  alapcél és közhasznú tevékenység 

   Az Állat és Ember Egyesület 2007-ben alakult. 

   A szervezet célja és főbb tevékenységei az alábbiak: 

   állatvédelem és természetvédelem területén felvilágosító, oktató tevékenység végzése, 

környezetvédelem, az ifjúság környezettudatos magatartásra nevelése, állatvédelem,  

állatvédelemmel kapcsolatosan mentés, állatorvosi ellátás, állattartás panzióban, étel és 

felszerelés, rehabilitáció biztosítása. 

    
        1.2 Számviteli beszámoló bemutatása 

   Jelen beszámoló a 2022.01.01-2022.12.31. időszakot öleli fel, a mérleg fordulónapja 2022.12.31. 

A mérleg főösszege 8.951 eFt, összes közhasznú bevétel 18.989 eFt, a közhasznú eredmény +30 eFt. 

        1.3. Könyvvizsgálat 

     A beszámoló adatai mivel arra sem a gazdálkodási forma, sem a nagyságrend, sem más jogszabályi 

előírás alapján kötelezettség nincs - könyvvizsgálattal nincsenek alátámasztva. A számviteli feladatok 

ellátását, irányítását a tevékenység ellátására jogosító engedéllyel (igazolvánnyal) rendelkező, az  

előírt feltételeknek megfelelő személy végzi. A beszámoló elkészítéséért felelős személy neve,  

regisztrálási száma: Erdélyi Györgyné, 150878. 

   
        1.4. Kiegészítések a számviteli beszámolóhoz 

   A számviteli beszámoló a szervezet gazdálkodásáról, vagyoni-, pénzügyi-, és jövedelmezőségi 

helyzetéről megbízható és valós képet mutat, ahhoz további kiegészítő információk közlése nem 

szükséges. 

      
        2. Tárgyévben végzett alapcél szerinti és közhasznú tevékenységek bemutatása 

Az állatvédelem és természetvédelem területén felvilágosító, oktató tevékenység végzése, 

környezetvédelem, az ifjúság környezettudatos magatartásra nevelése. 

 
        3. Közhasznú tevékenységek bemutatása tevékenységenként 

 Közhasznú tevékenység megnevezése: 

    Az állatvédelem és természetvédelem területén felvilágosító, oktató tevékenység végzése, 

környezetvédelem, az ifjúság környezettudatos magatartásra nevelése, 

 kulturális és szabadidő tevékenység végzése, beleértve ifjúsági programok szervezését is, 

kapcsolattartás, támogatás és építés a hazai és külföldi állatvédő szervezetekkel. 

 
        Közhasznú tevékenységhez kapcsolódó közfeladat, jogszabályhely: 

 1998. évi XXVIII. Törvény  VII. Fejezet 41. §  az állatok védelméről és kíméletéről. 

 1998. évi XXVIII. Törvény  IX. Fejezet 43/A. §  az állatvédelmi oktatásról. 

 



1995. évi LIII. Törvény 54§ a környezet védelmének általános szabályairól. 

 Alapító okirat szerint az állatvédelem és természetvédelem területén felvilágosító, oktató tevékenység   

végzése, környezetvédelem, az ifjúság környezettudatos magatartásra nevelése. 

 
        Közhasznú tevékenység célcsoportja: Budapesten és Magyarországon élő emberek. 

 Közhasznú tevékenységből részesülők létszáma: 30000 háztartás 

   

Közhasznú tevékenység főbb eredményei: 

Gyakorlati állatvédelem: 2022-ben 87 új kutyát fogadtunk be és 66-ot adtunk örökbe. Az 

örökbeadások száma - magas-e vagy sem - ez akkor ítélhető meg, ha elemezzük az állományt is. 

Sok munkának köszönhetően sok sikertörténetünk volt az elmúlt évben: három lebénult kutyát 

sikerült műtéttel, fizioterápiával és nagyon sok itthon végzett kezeléssel ismét járóképessé tennünk 

2022-ben. Kettejükön nyoma sincs a korábban történteknek. A legnagyobb sikertörténetünk 

viszont tulajdonképpen maga az állományunk, és azt figyelembe véve az örökbeadások száma, 

aránya.  Hisszük, hogy minden élet egyaránt számít! A legtöbb kutya gyógyulási ideje hosszú 

nálunk, hiszen a gerincműtét utáni rehabilitáció 3-4 hónap, a dupla térdkalács műtété szintén 4 

hónap, a szívférgeseknél 6-10 hónap. Állományunk felét ilyen, illetve idős kutyák alkotják, mégis, 

2022-ben 66 kutyát adtunk örökbe, akik közül: 6 éves: 5; 7 éves: 5; 8 éves: 5; 9 éves: 2, 10 éves: 

1, 11 éves: 3,  12 éves: 5 (ÖT!!!!); 13 éves: 1; 14 éves: 1 fő. Azaz a 66 örökbe adott állatból 28 fő 

(43 %) 6 év fölötti és 13 fő (20%) szépkorú. Erre nagyon büszkék vagyunk! Szeretjük a 

kihívásokat, nagyon sok viselkedési   problémás (félős, vagy harapós), illetve a kiváló orvosi 

hátterünkben bízva nagyszámú komoly onkológiai, neurosebészeti, ortopédiai   és szemészeti 

betegséggel   vagy  sérüléssel   küzdő   állatot   vállaltunk.    Többen a    gondozottaink  közül 2,   

de akár 3 szakműtéten (nem ivartalanítás!) is átesnek. 

Egyre kétségbeejtőbb a látszólag „egészségesen” bekerülők egészségügyi állapota: az utolsó 10-

ből 8 kutyánk súlyos szívféregfertőzéssel érkezett. Állatvédőként a gyógyíttatásuk a cél, idén még 

sikerült megoldani, de egy-egy ilyen állat költsége alaphangon 300 ezer. Ilyen léptékű lehetséges 

váratlan költség mellett tervezni nem lehet, és rendkívül kiszolgáltatottakká válunk a 

körülményeknek. A COVID hatására rettentően bizonytalanná váltak az emberek. Éreztük ezt 

tavaly, és érezzük idén is: igazából nem tudják, mit akarnak. Félnek – ahogy mi is – a rejtett 

költségektől, mert az állatorvosi költségek elszabadultak, 30-40%-kal nőttek. Ez az 

örökbefogadási kedvet – különösebb idős kutyák esetében (és nálunk általában azok vannak) – 

nagyon visszafogja.  

Beteg kutyát nem adunk ki, így a szívférgesek – betegségük miatt 8-12 hónapot is kénytelenek 

nálunk tölteni.  

Örökbeadott idős kutyáink, táblázatban: 

 

6 éves 5 

7 éves 5 

8 éves 5 

9 éves 2 

10 éves 1 

11 éves 3 

12 éves 5!!!! 



13 éves 1 

14 éves 1 

 

A 2022-es évben egy korábban örökbeadott kutyánkat visszakértük (gazdája az örökbeadási 

szerződés feltételeivel ellentétesen, nekünk nem szólva, interneten hirdette), örökbefogadó viszont 

nem adott vissza kutyát. 

  

A COVID az előző években nagyon lemorzsolta önkéntesi bázisunkat, ahogy a népligeti Strázsa 

kutyapanzió megszűnése, és az ottani állomány vidékre költöztetése is. Ez volt az első év azóta, 

hogy az önkéntesi bázis, a sétáltatók és kitelepülők létszáma nőni kezdett. 

 

Figyelemmel a fajtamentésre, rengeteg volt az ortopédiai műtétünk, és a szemészeti ellátás. A 

yorkieknál a szaporítók áldásos tevékenysége nyomán elvétve van csak olyan állat, akit ne kellene 

térdkalácsficammal műttetni, illetve szemét szárazszembetegség miatt kezeltetni. 

A gondozásunkba kerültek között a két legfontosabb kategória: a leadott és az átvett állat. Leadni 

a korábbi tulajdonos, ritkán: megtaláló szokott. Vagy éppen az örökös A leadás leggyakoribb oka 

ugyanis 2021-ben az volt, hogy a korábbi gazda – a szülő, szomszéd – idős kora, vagy a járvány 

miatt meghalt. Mivel a tulajdonos legtöbb esetben élete utolsó szakaszában magát sem tudta 

ellátni, ezek az állatok tipikusan nagyon rossz állapotban, szétrohadt szájjal, füllel, nagyméretű 

daganatokkal, évek óta el nem végzett műtétekkel érkeznek, amik komoly degeneratív 

problémákat okoznak. Sokan kerültek megoldhatatlan helyzetbe: jövedelmük a járvány miatt 

megszűnt, vagy a saját eltartásukra is kevés volt, kilakoltatták őket. Az anyagi okokból leadók 

voltak tehát a második legnépesebb csoport. Itt sajnos úgy a leadót, mint a leadott állatot is nagyon 

megviselte ez, de problémáik olyan léptékűek voltak (pl. kilakoltatás több esetben), hogy a mi 

segítségünkkel nem volt megoldható, és nem is a mi szintünkön kellene.  A külföldre költözés, 

mint ok, már alig jelentkezett, és 2022-ben nem adtak le „meguntam” címszóval kutyát. 

 

Átvenni más szervezetektől szoktunk. Ennek lényege az állatvédelmi szempontból legtragikusabb 

helyzetben lévő térségek szervezeteinek tehermentesítése. Kistestű, sok problémával küzdő, 

általában idős, kennelben, télen a szabadban nem teleltethető állatokat veszünk át tőlük, így 

helyük és költségkeretük szabadul fel a beömlő állatok fogadására. Munkánk során nagyon 

szorosan, egymást tisztelve, segítve együttműködünk a Papamaci Árvái Alapítvánnyal, és a Lelenc 

Kutyamentő Egyesülettel. Kapcsolatunk: napi, egymás legfontosabb stratégiai partnerei vagyunk, 

egymás segítségével létezünk. 

 

Állományunk összetételén változtatnunk kellett: előtérbe kerülnek a 10 kg alatti-körüli állatok, 

azaz, akik a fizetett panziókból döntően rákospalotai ideiglenes befogadóinkhoz beforgathatók. 

Tapasztalat ugyanis, hogy az érdeklődők fogadása Csepelen nehézkes volt (meg is szüntettük a 

tartást a csepeli panzióban), Gyöngyöshalászba, de még Vácrátót/Őrbottyánba is szinte 

reménytelen, hogy lemenjenek az érdeklődők. Rákospalotán a falkatartás és a sok kistestű miatt 

nagyok nem elhelyezhetők, a panziók pedig nem igazán partnerek az örökbefogadás dinamikussá 

tételében: hónapokig kell könyörögni fotózási lehetőségért, a kutya pórázhoz szoktatásáért. Így a 

panziókat a jövőben – ha sikerül nagyobb ideiglenes befogadói bázist kiépítenünk – kistestűeknél 

is csak karanténhelyként ill. várakozásra kívánjuk igénybe venni, míg Budapesten hely szabadul 

fel. A jelenleg meglévő nagytestűek körében sajnos a mozgás szinte nulla, és az önkéntesek, akik 

korábban az ő menedzselésüket vállalták – megtehetik – eltűntek. Sok kutyánk – pedig ugyanúgy, 

illetve még tán intenzívebben is hirdetjük őket, mint a kicsiket – akár 5-7 éve is megvan. 

A panzióban tartott létszámot igyekszünk szigorú keretek között tartani, csökkenteni, amennyire 

lehet, lévén, az állatorvosi költségek mellett ez a másik nagy költségtényező.  



Sikerült viszont egy határt – pozitív értelemben – átlépnünk: a Black Rock vállalati segítő 

csoportokat küldött a Lelencnél és a Papamaci Árváinál tartott kutyáinkhoz, azaz: átlépték a 

„Budapest területét nem hagyjuk el!” lélektani határt. Ez a fizikai segítség mellett nagy anyagi 

segítséget is jelentett. 

Egyidejűleg átlagosan 60 körüli létszámú kutyaállományról gondoskodtunk Telephely nélkül, 

ideiglenes befogadói rendszerben, valamint panziós elhelyezést igénybe véve. Az egyidejű 

gondozásban lévők száma alacsonyabb, mint korábban volt. Októbertől nagymértékben, az 

alapellátásunkat végző rendelőben minimum 30-40%-kal, másutt még többel megemelkedtek az 

állatorvosi költségek, márpedig ezek és a panziós költségek teszik ki költségeink 90-95%-át. 

Nőttek a tápköltségek is. Nagyon szomorúak vagyunk e miatt, mert egyre többször kell 

elutasítanunk (korábban szinte soha nem tettük) az egyre nagyobb, riasztóan emelkedő számú 

segítségkérőt, és eljött az is, hogy a szükséges állatorvosi vizsgálatokat, beavatkozásokat – hacsak 

nem életmentők – csak azt követően tudjuk elvégeztetni, hogy költségük összejön: nincs már 

puffer keret a számlánkon. 

 

Valamennyi állatunkat ivartalanítva, szívféregre szűrten, chipezve, 1 érvényes veszettség, és két 

érvényes kombinált oltással adjuk örökbe, és csak akkor, ha elértük az elérhető legjobb egészségi 

állapotot, a kutya szocializált, és nincs feltáratlan, dokumentálatlan kérdés (illetve, ha ilyen van, a 

figyelmet erre felhívva, próbaidővel mehetnek csak). Próbálunk a halmozottan hátrányos helyzetű 

állatokon segíteni, építve ebben emberi erőforrásainkra, a makacsságunkra, és kitartásunkra. A 

velük kapcsolatban felmerülő költségeket nagymértékben sikerül csökkenteni a kialakított 

kapcsolati infrastruktúra segítségével (a gondozásunkban lévők fizikoterápiás kezelését, 

kutyakozmetikázását részben vagy teljesen ingyenesen végzik a kezelők, állatorvosainktól 

hatalmas, akár 60%-is terjedő engedményeket kapunk), részben saját munkánkkal (a betanított 

gyakorlatokat mi végezzük az állatokkal otthon) 

Gazdálkodásunk alapja, hogy amit megtehetünk magunk, azért nem fizetünk, önkéntes munkával 

váltjuk ki (sétáltatás, takarítás, főzés, mosás stb.). Mivel főzünk, a kutyák etetése kiváló 

színvonalú, és igen kis költségből kihozható. 

Egyesületünk fennállása óta rezsit, munkabért, benzint vagy telefonköltséget az Egyesület 

pénzéből nem fizettünk. Az évet 62 kutyával zártuk, 1,30 kg-tól 30-ig terjedő súllyal. 

 

Felvilágosító tevékenység: Sajnos nulla rá az igény. Hiába a XV. kerületi Önkormányzat 

együttműködési szándéka, a felvilágosítás nem tehető kötelezővé: a kiadott programajánlatainkra 

semmilyen reakció nem érkezik. tartalomtól függetlenül a preferáltabb, népszerűbb neveket 

kedvelik és hívják meg inkább, pedig számtalan több modulból álló kidolgozott, különböző 

témákra és korcsoportokra összpontosító anyagunk van. 

Folytattuk az előző évben elkezdett ingyenes ivartalanítási programot. Nagy örömünkre a kerületi 

önkormányzat civil programok finanszírozására kiírt programján ismét 400 ezres keretet nyertünk. 

Szociálisan rászoruló kerületi társállat-tulajdonosok állatainak ingyenes ivartalaníttatását 

végeztük. 40 fölötti számú állat lett ivartalanítva így. Az elnyert összeget – a COVID miatt későn 

írták ki a pályázatot, későn nyílt meg a keret, majd ismét megszorítások jöttek – nem tudtuk teljes 

egészében elkölteni, hiszen dec. 31-éig el kellett számolnunk is vele. Még az év során kidolgoztuk 

a jövő évi ivartalanítási programok lehetséges finanszírozási forrásait: pályázatok, melyek közül 

egyet – 1 millió forint összegben – meg is nyertünk. 

 

 

Szervezeti fejlődés: Szervezetünk fejlődése szempontjából az év valamennyire pozitív volt. 

Sokan megváltak tőlünk, ám sok elkötelezett önkéntes jött is: a kemény mag változatlan, nem 

kérdés a munkát, míg az egyesület megvan, folytatják. Öröm, hogy több örökbefogadónk – 

nyugdíjasok lettek – csatlakozott hozzánk, ideiglenes befogadóként és fuvarokkal segítenek. 



Csapat vagyunk. Az önkéntesek ismerik egymást és a csapat tagjai kutyázáson kívüli egyéb közös 

programokat is szerveznek, illetve, ha bárkinek szüksége van, vagy bajban van, segítik egymást. 

Ez a jövőnkre nézve nagyon megnyugtató. Több fiatalabb önkéntessel is gazdagodtunk, ami pedig 

a jövő záloga.  

Hatalmas segítség a számunkra a középiskolások kötelező 50 órás közszolgálata. A nyáron jönnek 

jellemzően, és a sok séta, külön foglalkozás látványosan megmutatkozik a kutyák 

szocializáltságában, és edzettségében. Irányítással végeznek igen komoly munkát ezek a gyerekek. 

Hálásak vagyunk nekik! 12 gyerek választott bennünket az idén, ami igen sok ledolgozott 

munkaórát jelent 

Facebook-os követőink, és ezen keresztül pl. az „Adhat vonal” révén, a kis összegekkel 

támogatók száma nőtt. Az egyesült facebook oldal like-olóinak száma 30 ezren áll. Ez annyi, mint 

tavaly, viszont ami pozitív, míg tavaly követőink nagy része az 50-60-as női korosztály volt, most 

a követőink közel 80%-a kereső korú, 20-55 közötti, ami az 1% szempontjából nagyon nem 

mindegy. Ennek és a célzottan kért támogatásoknak köszönhetően, annak, hogy működésünk 

átlátható (a kutyák a hozzánk kerülésüktől bajaikon, kezelésükön, költségeiken, gyógyulásukon át 

végigkövethetők, sikerült, ha nehezen is, anyagilag talpon maradnunk.. A támogatók látják, 

hogyan, hová kerülnek gazdához, és gazdás életüket is. Ezért lehet, hogy  a gazdaság összeomlása 

és a csökkenő jövedelmek ellenére támogatottságunk nagyjából hozza az előző évit – csak ez a 

összeg 2022-ben 30-35%-kal kevesebbet ért. Az „Adjuk össze vonal” kb. 1 millió forinttal járult 

hozzá a forrásainkhoz) 

A Yorkie Fajtamentés támogatása csoport 5.000 fős. Támogatást viszont lényegében egyáltalán 

nem adott. Ez valószínűleg valami hazai sajátosság: van, de nincs. Vagy a „támogatás” szót nem 

tudják értelmezni, ezért az oldal kezelőjét – nem kötődik szervezetileg hozzánk, kértük, nevezze 

át, hisz így félrevezető. Ez meg is történt, 2022-től a Yorkie Fajtamentés hírei néven működik az 

oldal. 

 

Összegezve: az év a talpon maradás és a két stratégiai partnerszervezettel vállvetve az egymás 

támogatásának éve volt. Tartottuk egymást a víz fölött. A beragadt állatok számát nagyon nagy 

mértékben sikerült csökkenteni, részben egy önkéntesünk tréneri kvalitásainak köszönhetően, 

részben a kemény hirdetési munkának betudhatóan. A támogatás szerkezete átrendeződött, nőtt a 

céges: egy cég rendszeresen 30 ezer Ft/hó összegben, egy 20 ezer Ft/hó összegben, egy ügyvédi 

iroda évek óta, de előre nem tudhatóan évi maximum 50 ezerrel, és ismét bekapcsolódott a 

BlackRock is. A magánemberek kisebb jövedelmük ellenére szolidaritottak, rendszeres utalónk 

közül egy sem köszönt el többé-kevésbé pótolták a kitelepülések kieső bevételét. Ott, ahol emberi 

kontaktus kellett (felvilágosítás, programok, emberek bevonzása, találkozások), sajnos 

visszaestünk. De ez törvényszerű volt a járvány miatti lezárások és maga a járvány okán. 

 

 

4. Kimutatás a közhasznú tevékenység érdekében felhasznált vagyonról 

 

Egyesületünk adományokból, költségvetési támogatásból, szja 1%-ból, pályázatból, tagdíjakból 

látja el a feladatait, vállalkozási tevékenységet nem folytat. Összes bevétele 2022. évben 18.989 

eFt volt, ebből állatvédelemi tevékenységre (állattartás, gyógyítás, mentés, panzió, étel, 

felszerelés, rehabilitáció) fordított összeg összesen 18.959 eFt volt. A magyarországi másik yorkie 

fajtamentés 1 %-os jogosultságával sajnos az Egyesület támogatottsága drámaian csökkent: 1440 

helyett csak 990 felajánlónk volt, ami összegszerűségben is megmutatkozik, bár az kisebb 

mértékben. 

 

 



Az Állat és Ember Egyesület 2021 évben 6.821.217,- Ft szja 1% támogatásban részesült, ebből 

2021.évben 821.217,- Ft-ot 2022. évben 6.000.000,- Ft-ot költöttünk gyógyszerekre, orvosi 

költségekre. 

2022.évben 6.260.015,- Ft szja 1% támogatást kaptunk, ebből 2022. évben 834.350,- Ft-ot 

költöttünk gyógyszerekre, orvosi költségekre. 

A XV. kerületi Önkormányzat pályázatán 400.000,- Ft-ot nyertünk, mely teljes összeget a 

kerületben élő rászoruló gazdák kutyáinak, macskáinak ivartalanítására fordítottuk. 

 

2022.évben az Agrárminisztérium 2083-8/2022/HERMAN. számú pályázatán nyert 1.000.000,- Ft 

támogatás összegét 2023.évben fogjuk a célnak megfelelően felhasználni. 


